
Valtuustoaloite yksityistieasioiden käsittelyjen tutkimisesta 

 

 

Kunnanvaltuusto on käsitellyt yksityistieasioita yleisesti, mutta myös tarkemmin mm. yksityisteiden 

hoitosopimuksia ja yksityisteiden hoitoavustuksia, kokouksissaan ja kyselytunneilla vuosina 2019-

2020, koska yksityistielaki muuttui vuonna 2019. 

 

Käsittelyjen yhteydessä valtuutetuille ei ole missään vaiheessa tuotu ilmi mahdollisuutta, että kunta 

voisi jatkaa vuosikymmeniä vanhoja hoitosopimuksia esimerkiksi läpiajoteiden kanssa. 

 

Päinvastoin. Valtuutetuille on painotettu, että yksityistielain muututtua hoitosopimusten jatkaminen 

ei lain mukaan ole mahdollista. Valtuutetuille on myös sanottu, että hoitosopimusten jatkaminen on 

nykytilanteessa lainvastaista. 

 

Tämä on väärin, sekä uudistuneen lain hengen vastaista. 

 

Kuntaliitto on 15.10.2018 lähettänyt kunnille yleiskirjeen yksityistielain muutoksesta, jossa 

todetaan: ”Olemassa olevia avustuspäätöksiä, jotka ovat voimassa toistaiseksi ei ole tarvetta 

avustuskriteerien muuttumisen vuoksi muuttaa.” 

 

Valtioneuvoston asetus yksityisteistä 1069/2018. 7 § Tiekunnan ja kunnan sopimus: 

”Tiekunta voi tehdä kunnan kanssa sopimuksen tienpidosta.” 

 

Esimerkiksi näitä yllä olevia asioita ei ole missään vaiheessa tuotu valtuutettujen tietoon. 

Muun muassa näistä syistä johtuen, me allekirjoittaneet esitämme, että kunnanhallitus 

selvittää mitä asiassa on tapahtunut, ja sen perusteella päättää, että mitä toimenpiteitä asia 

vaatii. 
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